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ZARZĄDZENIE 
MINISTRA ROLNICTWA I REFORM ROLNYCH 

z dnia 15 października 1936 r. 

wydane w porozumieniu z Ministrem Przemysłu 
l Handlu w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

badanie masła wywożonego zagranicę. 

Na pod-stawie § 19 roz.porządzenia Ministra 
Rolnictwa i Reform Rolnych z dnia 15 październi
ka 1936 r., wydanego w porozumieniu z Ministrem 
Przemysłu i Handlu o wywozie masła zagranicę 
(Dz. U. R. P. Nr 82, poz. 569), zarządza się co na
stępuje: 

§ 1. 
Opłaty za badanie masła przez Stacje Bada-

nia Masła wynoszą: 
1) od każdej zgłoszonej beczki - 2 zł, 
2) od każdej zgłoszonej skrzynki- 1 zł. 
Opłaty za badanie dodatkowe w przypadkach 

określonych w § 17 ust. (3) rozporządzenia Mini
stra Rolnictwa i Reform Rolnych z dnia 15 paź

, dziernika 1936 r. wydanego w porozumieniu z Mi
nistrem Przemysłu i Handlu o wywozie masła za
granicę (Dz. U. R. P. Nr 82, poz. 569) wynoszą: 

1) od każdej zgloszonej beczki - 40 gr 
2) od każdej zgłoszonej skrzynki - 20 gr. 

§ 2. 
Eksporter, zgłaszając masło do badania, po

winien z góry uiścić Stacji Badania Masła opłaty, 
prz.ewidziane w § 1. 

§ 3. 
Za badanie mada w czasie transportu oraz 

w punktach granicznych przewidziane w § 14 ust. 
(3) rozporządzenia, powołanego w § l - opłaty 
pobierane nie będą. 

§ 4. 
Zarządzenie niniejsze wchodzi w zycie z dniem 

1 listopada 1936 r. 

Minister Rolnictwa i Reform Rolnych: 
(-) J. Poniatowski. 

DZIAŁ NIEURZ~DOWY. 
-000-

Z Kancelarii P. Prezydenta 
Rzeczypospolitej. 

W czoraj o godz. 11-ej Pan Prezydent Rzeczy
pospolitej przyjął na audiencji na Zamku wojsko
wą misję włoską z gen. Cosels.chi'm na czele. 

-000-

Z Generał. Insp. Sił Zbrojnych. 
Wczoraj o godz. 12-ej Generalny Inspektor 

Sił Zbrojnych Gen. dyw. Śmigły-Rydz przyjął na 
audiencji wojskową misję włoską z gen. Cosel
schi'm na czele. 

--000---

Z Prezydium Rady Ministrów. 
W środę dnia 28 b. m. odbyło się pod prze

wodnictwem P. Wiceprezesa Rady Ministrów Eu
geniusza Kwiatkowskiego posiedzenie Komitetu 
Ekonomiczne.go Ministrów, na którym kontynuo
wana była dyskusja na tema.ty związane z polity
ką cen. Stwierdzając, że w obecnym okresie po
prawiającej się koniunktury gospodarczej problem 
cen wymaga szczególnie pieczołowitej opieki i 
uwagi - Komitet Ekonomiczny postanowił powo
łać przy Ministrze Przemysłu i Handlu specjalną 
komisję złożoną z przedstawicieli: resortów gospo
darczych, do której zadań należeć będzie stawia
nie wniosków związanych z ruchem cen artykułów 
przemysłowych. 

Następnie Komitet Ekonomiczny wysłuchał 
sprawozdania dyrektora Funduszu Pra.cy o stanie 
zatrudnienia na robotach publicznych. Stan ten 
w okresie sezonu tegorocznego był korzystniejszy 
niż w roku ub. Na dokończenie prowadzonych 
.. ooot Fundusz Pracy ze środków własnych i kre
dytowy1::h dysponować będzi:e w listopadzie r. b. 
swną około 13 mil. zł. 

W dalszym ciągu obrad P. Minister Przemysłu 
i Handlu A. Rloman przedstawił referat o sytuacii 
i rozwoju handlu zagranicznego w okresie trzech 
kwartałów r. b. W związku z tym referatem upo
ważniono P. Ministra Przemysłu i Handlu do po
wołania komisji, która ustali rozmiary i sposoby 
pokrycia zapotrzebowania życia gospodarczego w 
zakresie 8lH'OWCÓW pochodzenia zagranicznego, 

MONITOR POLSKI.-Dnia 29 października 1936 r. 

jak równie:! opracuje program akcji zmierzającej 
do jak naj dalej idącego zastępowania surowców 
zagranicznych surowcami pochodzenia krajowego. 
Prace tej komisji będą tak prowadzone, aby po
krywanie zapotrzebowania surowcowego w przy
szłym roku kakndarzowym mogło się już odby
wać według z góry ustalonego. planu. 

Wreszcie przewodniczący komisji powołanej 
do zbadania przedsiębiorstw państwowych p. An
toni Olszewski udzielił informacji o stanie prac tej 
ko.misji. 

• • • 
P. Prezes Rady Ministrów gen. Sławoj Skład

kowski przyjął wczoraj płk. l. Gebla, który jako 
przewodniczący komitetu budowy kaplicy wojsko
wej w Boernerowie zaprosił Pana Prezesa Rady 
Minis.frów na uroczyste poświęcenie kaplicy, któ
re odbędzie się l listopada r. b. 

--000---

Z Ministerstwa 
Spraw WojskowyelL 

P. Minister Spraw Wojskowych gen. Tadeusz 
Kasprzycki przyjmował w dniu wczorajszym ży
czenia imieninowe od pp. wiceministrów Spraw 
Wojskowych, dowódcy O. K. L, szefów biur, oraz 
szefów departamentów, 

• . " 
Wład~e główne Związku Strzeleckiego prze

słały wczomj do P. Ministra Spraw Wojskowych 
gen. dywizji Tadeusza Kasprzyokiego depeszę na
stępującej treści: 

"Obywatelu Generale I Jako jeden z naj
pierws'zych strzelców i przewódców duchowych 
dzisiejszego Związku Strzeleckiego, zechciej przy
jąć w dniu Twego §więta żołnierskie Zyczenia, 
które w imieniu karnych i oddanych Ci szeregów 
strzeleckich składają - Franciszek PaschaIski, 
prezes Związku StrzeleckilCgo i ppłk. Marian Fry
drych, komendant główny Związku Strzelec
kiego". 

-000--

Z Ministerstwa 
Spraw Zagranicznych. 

W związku ze zgonem ś. p. konsula Rzeczy
pospolite.j w Tel Avivie Stanisława Łukaszewicza, 
Żydowskie Koło parlamentarne wystosowało do 
Ministerstwa Spraw Zagranicznych następującą 
depeszę: 

"Żydowskie Koło parlamentarne wyraża gł_ę
bokie współczucie z powodu przedwczesnego zgo
nu konsula Rzeczypospolitej Polskiej w Tel Avi
vie ś. p. Stanisława Łukaszewicza, zasłużonego 
pr.acownika w dziele zacieśni;enia więzów gospo-
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darczych między Polską a Palestyną. (-) poseł 
dr Sommerstein i sen. prof. Schorr". 

Również Polsko-Palestyńska Izba Handlo'va , 
oddział w Łodzi', złożyła Ministerstwu Spraw Za
granicznych ubolewanie z powodu zgonu konsula 
Łukaszewicza. 

--000--

Z Ministerstwa W. R. i O. P. 
P. Minister W. R. i O. P. Świętosławski powo

łał na stanowisko wicerektora Państwowego Kon
serwatorium Muzycznego w Warszawie, na naj
bliższy okres trzyletni, profeSO'l'a Wacława Ko
chańs'kiego. 

• • • 
Z Ministerstwa W. R. i O. P. komunikują, że 

stan rzeczy, j'aki się wytwarza na wyższych uczel
niach, budzi COTaz poważniejszą troskę czynników 
odpowiedzialnych za normalny bieg studiów mło
dzieży akad.emickiej, Bezpośrednio po oświad<:ze
niu Pana Ministra, zakomunikowanym ogółowi 
społeczeństwa i młodzieży, za pośrednictwem ra
dia i prasy, Szkoła Główna Handlowa stała się te
renem gorszą<:ych zajść, grożących nieobliczalny
mi skutkami. Wśród corpora delicti tych za,jść 
znalazły się nie tylko kastety i inne tępe narzędzia, 
ale nawet nabity siedmiostrzałowy rewolwer. 
W takich warunkach władze bezpieczeństwa nie 
m'Ogą i nie będą pozostawać bezczynne. Art. 11 
p. 2 ustawy o szkołach akademickich nakazuje im 
wkraczanie z własnej inicjatywy w wypadkach 
nagłego niebezpieczeństwa na teren uczelni. 

W związku z zastosowaniem tego artykułu w 
stosunku do Szkoły Głównej Handlowej, młodzież 
Uniwersytetu Józefa Piłsudskiego, Politechniki 
Warszawskie'i i Szkoły Głównej Gospodarstwa 
Wiejskiego wyraziła na wielkich zebraniach swój 
niepokój o autonomię szkół akademickich i otrzy
mała od panów rektorów oświadczenie: "l) że 
wkroczenie władz bezpieczeństwa na tereny wyż
szych uczelni uważają za prawdziwe nieszczęście 
d.la życia akademickiego i uczynią wszystko, aby 
do tego nie dopuścić, ufaią<:, że w uczelnia<:h nie 
stanie się nic takiego, coby mogło takie wkrocze· 
nie uzasadnić, 2) że czynią starania w kierunku 
zwolnienia zatrzymanych przez władze bezpie
czeństwa wychowanków swoich uczelni, 3) że, nie 
wchodząc w sprawy wewnętrzne innych uczelni, 
uważają, ze na terenie ich uczelni: wszelkie dzia
łające w ramach obowiązujących przepisów sto
warzyszenia będą mogły swobodnie r.ozwijać swo' 
ją działalność". 

Ministerstwo przyjmułe to oświadczenie pa
nów rektorów do wiadomości, stwierdza jednak, 
że gdyby ich usiłowania pozostały bez skutku, 
młodzież nie będzie mogła liczyć na tolerancję i 
bierność władz państwowych. Porządek, legal
ność i uczciwość postępowania muszą być zapew
nione i będą utrzymane przy pomocy wszelkich 
środl{ów, jakimi władze te dysponują. 

Wręczenie listów uwierzytelniających P. Prezydentowi 
Rzeczypospolitej przez posła Venezueli. 

Dnia 28 października o godz. 12.30 p. Silve
stre Tovar Lange, poseł nadzwyczajny i minister 
pełnomocny Stanów Zjednoczonych Venezueli, 
rzłożył Panu Prezydentowi Rzeczypospolitej swe 
listy uwierzytelniające na uroczystej audiencji na 
Zamku Królewskim. 

Pan poseł przybył na Zamek samochodem Pa
na Prezydenla w towarzystwie dyrektora proto
kółu p. Karola Romera. 

Przy audiencji obecni byli: P. Minister Spraw 
Zagranicznych Józef Beck, zastępca Szefa Kance
larii Cywilnej p. dr Zygmunt Skowroński, Szef Ga
binetu Wojskowego Pana Prezydenta gen. Kazi
mierz Schally, ·zastępca dyrektora protokółu p. Pa
weł Morstin, oraz członkowie Domu Cywilnego 
i Wojskowego Pana Prezydenta Rzeczypospolitej. 

Przy wręczaniu listów uwierzytelniających 
pan poseł wygłosił następujące przemówienie: 

"Najdostojniejszy Panie Prezydencie Rzeczy
pospolitej, mam zaszczyt złożyć Waszej Ekscelen
cji listy, które mnie uwierzytelniają u Rządu Rze
czypospolitej Polskiej, jako posła nadzwyczajnego 
i minis tra pełnomocnego Stanów Zjednoczonych 
V enezueli. ' 

Wybór ten, który padł na moją osobę, odpo
Włada życzeniu rządu mojej ojczyzny kontynuo
wania serdecznych stosunków, istniejących między 
Polską i Venezuelą, a także usilnemu pragnieniu 
ze strony mego rządu zwiększenia wymiany go
spodarczej między obu krajami i dla spełnienia tej 
misji liczę na to, że w Rządzie, któremu Wasza 
Ekscelencja przewodniczy, znajdę to samo lojalne 
i serdeczne poparcie, które otrzymał mój poprzed
nik, poparcie, na które spodziewam się także za
służyć. 

Również przedstawiam Waszej Ekscelencji 
listy odwołujące wspomnianego mego poprzedni
ka, Jego Eksc. dr Carlosa Aristimuno ColI, który 
został wyznaczony przez rząd Venezueli do wy
konywania innej godności w przedstawicielstwie 
dyplomatycznym mojej ojczyzny. 

Przy tej sposobności, spełniając specjalne zle
cenie, które mam od Jego Ekscelencji Pana Pre
zydenta Republiki Venezueli - oddania Waszej 
Ekscelencji życz(:ń, które wyraził On dla pomyśl
ności Narodu i Rządu Polski i dla osobistej pomyśl
ności Waszej Ekscelencji, pozwalam sobie dołą
czyć do nich moje życzenia,z prośbą, aby Wasza 
Ekscelencja zechciała je również przyjąć." 

Pan Prezydent Rzeczypospolitej odpowiedział 
następującymi słowy: 

"Panie ministrze, odbierając z rąk pańskich 
listy, którymi Jego Ekscelencja Pan Prezydent Ve
nezueli uwierzytelnia pana w charakterze posła 
nadzwyczajnego i ministra pełnomocnego przy 
Rządzie Polskim, jak również listy odwołujące 
pańskiego poprzednika, pragnę wyrazić me zado
wolenie z zaznaczonej przez Pana w imieniu swe
go rządu chęci rozszerzenia stosunków między na
szymi krajami. 

W działalności swej, rozwijanej w tym kierun
ku, spotka się pan, panie ministrze, z pełnym zro
zumieniem i szczerą chęcią ze strony Rządu Pol
skiego i może pan w zupełno§ci liczyć na Moje po
parcie. 

Proszę pana o wyrażenie Mego podziękowa
nia Panu Prezydentowi Republiki Venezueli za 
Jego życzenie dla Narodu i Rządu Polskiego oraz 
dla Mojej osoby i wzajemnie na ręce pańskie skła
dam najlepsze . zyczenia dla Pana Prezydenta. Ve
nezueli, dla rządu i narodu pańskiego kraju." 
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